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Mielipiteet: 
 
1. 25.11.2015 Tuula Viitala 
 
 Mielipide: 
 

 
 

Vastine: 
- Pohjoispuoliseen kortteliin (kaavamuutos 002031)on tulossa päiväkoti, jonka yhtey-

teen suunnitellaan yhteistilaa, joka mahdollistaa vapaa-ajan käytön. Tilaan järjeste-
tään erillinen sisäänkäynti. Yhteistila ja sen edusta liitetään toiminnallisesti vierei-
seen toriaukioon. Yhteistilan avautuu suurin ikkunapinnoin toriaukiolle.  

- Kommentit otetaan huomioon tarkemmassa rakennussuunnittelussa sekä yleissuunni-
telmassa, joka koskee mm. Martinlaaksonpolun julkista ulkotilaa.   

 
 



2. 1.12.2014 Olotila Kahvila + 10 allekirjoitusta 
 
 Mielipide: 

 
Vastine: 

- Seurakunnan kerhotilat siirtyvät pohjoispuolisen uuden korttelin rakentamisen yhtey-
teen katutasoon yhteisöaukion viereen. 

 
3. 5.12.2014 Urpo Pakarinen, suntio 
 
 Mielipide: 

Asemakaavamuutos numero 002178 koskettaa Martinlaakson asukkaita huomattavasti. 
Olen itse asunut Martinlaaksossa v. 1981 lähtien Raappavuorenkujalla ja Laajavuoren-
kujalla neljässä eri asunnossa. Työpaikkani on Myyrmäen kirkko. 
 
Martinristin seurakuntakeskus palvelee satoja ihmisiä. Täällä kokoontuu n. 30 erilaista 
kerhoa, piiriä ja ryhmää. Messuja ja jumalanpalveluksia järjestetään säännöllisesti. Osa 
tilaisuuksista on  Vantaankosken seurakunnan järjestämiä, osa on vertaistukiryhmiä,  
aikuisten ja lasten kerhoja ja hengellisiä kokouksia. Martinlaakson asukkaat ovat 
Myyrmäen suuralueen toimijoita. Vantaankosken seurakunta toimii Myyrmäen kirkos-
sa, Kivistön kirkossa, Seutulan kappelissa sekä Vantaanlaakson kerhotilassa. 
 
Olisi toivottavaa, että Martin Liikekeskus Oy:n tilojen eli ns. vanhan ossun purkamisen 
jälkeen olisi tarjolla vastaavan tasoisia vaikkakin ehkä pinta-alaltaan niukempia tiloja 
seurakuntalaisten toiminnoille. 
 
Mitä tulee kivijalkakauppoihin, rohkenen epäillä niiden kannattavuutta täällä kaukana 
ydikeskustasta. Meillä on tässä pari isoa ostoskeskusta lähellä. 
 
Suurehkon kerhotilan rakentaminen, omistaminen tai vuokraaminen voisi palvella täällä 
asuvia ihmisiä. Siihen olisi hyvä sisällyttää isohko, rauhallinen sali esim. kastetoimituk-
sia varten. Varsinaista kirkkosalia ei ehkä tarvittaisi. Seurakunnalla tai seurakuntayh-
tymällä on kiinteistöosakeyhtiöstä osuus. Toivottavasti sillä osuudella käytetään ääni-
valtaa viisaasti. 
 
Vastine: 

- Seurakunnan kerhotilat siirtyvät pohjoispuolisen uuden korttelin rakentamisen yhtey-
teen katutasoon yhteisöaukion viereen. 



4. 12.12.2014 Tarja Andersson, diakoni, Vantaankosken srk, Martinristi 
 
 Mielipide: 

Olen ehdottomasti vastaan Martin Liikekeskus Oy:n purkamista ja uudelleen rakenta-
mista. Ensinnäkin rakennus on suojeluskohde ja totuus on, että tätä rakennusta tarvi-
taan. Kuluneen vuoden kesäkuussa aloitin adressin keruun rakennuksessa sijaitsevan 
Martinristin puolesta, koska Martinristin koko toimintaa oltiin ajamassa alas jo kovaa 
vauhtia. Alle kuukaudessa (kesäaika, jolloin kaikki toiminta oli kesälomalla) kertyi ad-
ressiin 926 nimeä. Päättäjät katsoivat paremmaksi perua lopettamispäätöksensä. Mar-
tinlaakson alueelle tärkeäksi osoittautunutta toimintaa Martinristissä siis jatketaan. 
Alakerta näyttää melko tyhjältä ja synkältäkin, mutta on selvää, ettei kukaan halua pe-
rustaa liikettä paikkaan, jossa on purku-uhka. Myös Alepa ja R-
kioski ovat osoittautuneet tärkeiksi. Hyvin monet käyvät miuluummin asioimassa tässä 
vanhassa ostarissa kuin ns. uudessa ostarissa, koska vanha ostari on tuttu paikka ja niin 
lähellä. Tällä ko. vanhalla ostarilla on valtavasti tunnearvoa. 
Kaikille osapuolille edullisempaa on korjata ja kunnostaa Martin Liikekeskus, vanha 
ostari, kuin purkaa se pois ja pahoittaa asukkaiden mieli. 
 
Vastine: 

- Ostoskeskuksen nykykunto on huono ja liiketiloja on runsaasti tyhjillään. Vuonna 
2011 Martinlaakson asemalle valmistunut ostoskeskus on vähentänyt Martinkeskuksen 
ostoskeskuksen vetovoimaa entisestään. Uhkana on, että vanha Martinkeskuksen os-
toskeskus tyhjenee entisestään, taantuu ja rapistuu. Martinkeskuksen paikalle on tut-
kittu erilaisia vaihtoehtoja, mm. purkavia ja säilyttäviä. Osalle alueen asukkaista ja 
laajemminkin nuorisolle ostari on tapaamispaikka, jossa vietetään vapaa-aikaa. Ra-
kennuksen yhteisölliseen käyttöön on kuitenkin ollut vaikea löytää rahoitusta. Raken-
nuksen kunto on välttävä/tyydyttävä, mm. julkisivuelementtejä on vääntynyt. Rakennus 
tarvitsisi pian perusteellisen remontin, joka voi tulla melko kalliiksi, kun myös uudet 
rakentamismääräykset otetaan huomioon. Näiden näkökohtien valossa kaupunki esit-
tää rakennuksen purkamista ja korvaamista sekä asunto- että liikerakentamisella si-
ten, että palveluiden säilyminen alueella mahdollistetaan. Kortteliin on suunnitteilla 
nykyisen korvaava päivittäistavaraliike sekä kivijalkaliiketilaa. Seurakunnan kerhoti-
lat siirtyvät pohjoispuolisen uuden korttelin rakentamisen yhteyteen katutasoon yhtei-
söaukion viereen. 

- Purkamisen vuoksi suunnittelussa on haluttu painottaa yhteisöllisyyttä: Martinlaak-
sonpolun julkiseen ulkotilaan panostetaan siten, että siitä muodostuu viihtyisä ja veh-
reä raitti toriaukioineen.  

 
 
5. 12.12.2014 Timo Lehtinen 
 
 Mielipide: 

Martinlaakson vanha ostoskeskus on suojeltu kohde. Koska kyseinen rakennus Euroo-
pan ensimmäinen ostoskeskus! Olen asunut Martinlaaksossa yli 30 vuotta ja asioin ky-
seisessä rakennuksessa päivittäin. Mielestäni ko. rakennus Pitäisi remontoida purkami-
sen sijaan. 
 
Vastine: 

- Katso vastaus mielipiteeseen 4.  
 
 
 
 
 
6. 17.12.2014 Marja Koskinen 



 
 Mielipide: 

Tiedustelisin Marinlaakson ostarin kohtaloa? Ymmärsin lehtitiedotuksesta että Martin 
Liikekeskus Oy, on suojeltu kohde koska se on ensimmäinen ostoskeskus. Mielestäni 
rakennuksella on tunnearvoa lähi asukkaille ja niille tulevat kauempaa (kirkkonummel-
ta, porvoosta, kalukkalasta) he kohtaavat "vanhalla ostarilla". Kysynkin eikö olisi kun-
nostus ideoita sisältä ja päältä? Jotta saisimme pitää tämän suojelukohteen. Vanha osta-
ri olisi hyvä turistikohde josta Länsivantaalaiset ovat ylpeitä. Palvelutalon asukkaille 
ostari on todella tärkeä ja myös opiskelijoille, lähellä olevat asukkaat mielellään käyttä-
vät ostarin palveluita. Moni yrittäjä haluisi kahvilapalveluja perustaa ostariin jos se olisi 
mahdollista. Uimahallikin säilytettiin voisiko säilyttää tälläisen historiallisen rakennuk-
sen? 
 
Vastine: 

- Katso vastaus mielipiteeseen 4.  
 
7. 29.12.2014 As. Oy Vihertie 61 
 
 Mielipide: 

As. Oy Vihertie 61:n ylimääräisessä yhtiökokouksessa 20.12.2014 olemme käyneet läpi 
kaavamuutosta, joka käsittelee Martinkeskuksen alueen kehittämistä. Pyydämme ystä-
vällisesti ottamaan huomioon alla mainitut asiat As. Oy Vihertie 61:n mielipiteenä. 

 Laskelmiemme mukaan yleisötilaisuudessa esiteltyä pysäköintitilaa tulee alueel-
le keskimäärin yksi paikka kahta asuntoa kohti. Tämä vaikuttaa vähäiseltä ny-
kyiseen autokantaan nähden ja saattaa johtaa epäselviin pysäköinteihin koko 
alueella. Pyydämme tämän valossa tarkastamaan asiaa uudelleen. 

 Alueen yleisen liikkuvuuden ja kevyen liikenteen kannalta talot tulee sijoittaa 
vähintään samalle etäisyydelle Martinlaaksontiestä kuin nykyinen Martinkeskus.  

 Alueen yleisen liikkuvuuden ja kevyen liikenteen kannalta Martinlaaksontien 
varteen ei tule sijoittaa pysäköintipaikkoja. 

 Martinlaaksontien varteen tulevien talojen parvekkeet tulee mielestämme lasit-
taa. Näin vähennetään äänien kantautumista vastapäätä sijaitsevaan taloomme, 
jossa on vapaaseen kiertoon perustuva, ulkokaton kautta tapahtuva ilmastointi.  

 Yleisen palvelutason säilyttämiseksi alueen liiketilat tulee varata päivittäistava-
ra- ja erityyppisille kivijalkakaupoille. Rakennettavaan kiinteistöön ei mieles-
tämme tule antaa rakennuslupaa myöhään aukioleville ravintoloille eikä pubeil-
le. Kyseiset anniskeluravintolat on mielestämme luontevaa sijoittaa lähemmäksi 
juna-asemaa.  

 
Vastine: 

- Pysäköintinormi vastaa Vantaan keskustoissa käytettyä uuttaa pysäköintimitoitusoh-
jetta. Uusi autopaikkanormi hyväksyttiin kaupunkisuunnittelulautakunnassa 
9.12.2013. Vuosina 2014-2018 noudatettavan uuden mitoitusohjeen mukaan on ra-
kennettava vähintään yksi autopaikka 130 kerrosneliötä kohti.  Mitoitusohje ei kuiten-
kaan estä tarvittaessa rakentamasta enemmän pysäköintipaikkoja. 

- Suunnittelualueesta laajemmin on tehty liikenneselvitys.  
- Martinlaaksontien varteen tulevat parvekkeet lasitetaan.  
- Kortteliin on suunnitteilla nykyisen korvaava päivittäistavaraliike sekä kivijalkaliike-

tilaa. Seurakunnan kerhotilat siirtyvät pohjoispuolisen uuden korttelin rakentamisen 
yhteyteen katutasoon yhteisöaukion viereen. 
 
 

8. 30.12.201 Ritva Ja Esko Rouhiainen/ Martinlaakson Autokoulu Oy 
 
 Mielipide: 



Vastustamme asemakaavamuutosta 002178 koskien Martinlaakson aluetta. Yrityk-
semme Martinlaakson Autokoulu Oy on toiminut Martinlaaksossa 31 vuotta aikaisem-
min vanhalla ostarilla joka purettiin ja nyt Martinkeskuksessa. Haluaisimme edelleen 
jatkaa Martinlaaksossa. Mikäli asemakaava toteutuu, tuskin yrityksellemme löytyy enää 
paikkaa. Kivijalkaliikkeisiin joita suunnitellaan eivät kaikki mahdu ja monelle yritykselle 
ne eivät ole asiakkaita tuova liiketila. Myöskin suunnitteilla oleva korkea talo pilaa 
maiseman. Lisäksi Martinkeskus on suojeltu kohde ja Euroopan ensimmäinen ostos-
keskus joten se tulee suojella. Rakennuksella on tunnearvoa ja sitä on hiljattain kunnos-
tettu. Kaupat ovat nykyisin lähellä Martinkeskuksessa ja eläkeläisilläkin kohtuu matka 
kauppaan. 
 
Vastine: 

- Katso vastaus mielipiteeseen 4.  
 
9. 2.1.2015 Kirsti Viitasaari 
 
 Mielipide: 

Toivon, että alueelle rakennettaviin taloihin varattaisiin pienempiä ja ehkä suurempiakin 
kokoontumistiloja erilaisille yhdistyksille, seuroille jne. Olisi hyvä, että eri alueilla olisi 
ns. yhteisiä olohuoneita, joissa ihmiset voisivat viettää aikaa yhdessä, harrastaa erilaisia 
asioita jne. 
 
Vastine: 

- Pohjoispuoliseen kortteliin (kaavamuutos 002031)on tulossa päiväkoti, jonka yhtey-
teen suunnitellaan yhteistilaa, joka mahdollistaa vapaa-ajan käytön. Tilaan järjeste-
tään erillinen sisäänkäynti. Yhteistila ja sen edusta liitetään toiminnallisesti vierei-
seen toriaukioon. Yhteistilan avautuu suurin ikkunapinnoin toriaukiolle. Myös seura-
kunnan kerhotilat siirtyvät pohjoispuolisen uuden korttelin rakentamisen yhteyteen 
katutasoon yhteisöaukion viereen. 

 
10. 4.1.2015 Anu Paavola, seurakuntapastori, Vantaan ruotsinkielinen seurakunta 
 
 Kannanotto: 

Martin Liikekeskus Oy:n rakennuksen yläkerrassa on Vantaan evankelisluterilaisen 
seurakuntayhtymän toimitiloja. 
 
Tämä Martinristiksi kutsuttu tila on lähellä ruotsinkielistä Mårtensdal –alakoulua, Ti-
motej –päiväkotia sekä kohtuullisen lähellä ryhmäperhepäiväkoteja Kardemumma, Ka-
nel, Ingefära, sekä Koskikujan kielikylpyesikoulua. Muut ruotsinkieliset varhaiskasva-
tuksen yksiköt sijoittuvat enemmän itään, Dickursbyskola -alakoulun ja päiväkodin lä-
heisyyteen, jonka läheisyydessä seurakunnallamme on toinen kerhotila. Olemme huolis-
samme, jos seurakunnaltamme katoaa kokonaan läntiseltä Vantaalta alakoulua ja päi-
vähoitoyksiköitä lähellä oleva toimitila. 
 
Meillä on ollut nimellämme kaksiosainen kerhohuone. Tässä kerhotilassa on toiminut 
ruotsinkielisen seurakunnan päiväkerho kolmena aamupäivänä viikossa. Iltapäivisin 
olemme antaneet tilan Fyndet ry:lle esikouluikäisten lasten iltapäiväkerhotoimintaan. 
Lisäksi olemme käyttäneet suomenkielisen seurakunnan kerhotilaa, jossa on kokoontu-
nut perhekahvila yhtenä päivänä viikossa. Joulun ja pääsiäisen edellä olemme kutsuneet 
alueen päiväkoteja toimitilan kappeliin kirkkohetkeen. Tila sijaitsee niin lähellä suurinta 
osaa toimijoista, että lapset ovat voineet kävellä ja päiväkoti, ryhmäperhepäiväkodit ja 
seurakunta ovat säästäneet kuljetuskustannuksissa. Tärkeää meille on myös junan sei-
sakkeen sijainti tilaa lähellä. 
 



Toivon, että suunniteltaessa otettaisiin huomioon seurakuntamme tilatarve ja tätä tar-
vetta suunniteltaisiin yhteistyössä Vantaan ruotsinkielisen seurakunnan lapsityön, Van-
taankosken seurakunnan lapsityön, Vantaan seurakuntayhtymän kiinteistöosaston ja 
Fyndet ry:n kanssa, joka on alueella toimiva yksityinen ruotsinkielinen varhaiskasvatus-
toimija. Haluamme edelleen palvella ruotsinkielistä Länsi-Vantaata kävelyetäisyydellä 
varhaiskasvatuksen toimitiloista, kohtuuhintaisissa tiloissa. 
 
Vastine: 

- Pohjoispuoliseen kortteliin (kaavamuutos 002031)on tulossa päiväkoti, jonka yhtey-
teen suunnitellaan yhteistilaa, joka mahdollistaa vapaa-ajan käytön. Tilaan järjeste-
tään erillinen sisäänkäynti. Yhteistila ja sen edusta liitetään toiminnallisesti vierei-
seen toriaukioon. Yhteistilan avautuu suurin ikkunapinnoin toriaukiolle. Myös seura-
kunnan kerhotilat siirtyvät pohjoispuolisen uuden korttelin rakentamisen yhteyteen 
katutasoon yhteisöaukion viereen. 

 
 



Kannanotot: 
 
11. 17.12.2014 Vantaan kaupunginmuseo 
 
 Kannanotto: 
 

 

 
 

Vastine: 
- Ok.  

 



12. 29.12.2014 Helsingin seudun liikenne -kuntayhtymä HSL 
 Kannanotto: 

 
Vastine: 

- Ok.  
 
13. 30.12.2014 Helsingin seudun ympäristöpalvelut -kuntayhtymä HSY 
 
 Kannanotto: 

Vantaan Yrityspalvelut sekä Martinlaakson liikekeskus Oy hakevat asemakaavamuu-
tosta nykyisen kauppakeskuksen purkamiselle ja tilalle osoitetaan asuinrakentamista ja 
liiketilaa. Alueella on rakennettu vesihuoltoverkosto. Vesijohtoverkoston kapasiteetti 
ja asemakaavan laatimisen johdosta muodostuvien uusien tonttien kytkentä vesihuol-
toon tulisi tarkastella kaavoituksen yhteydessä. Mahdolliset muutokset esitetään kaa-
vaselostuksen osana alustavassa vesihuollon yleissuunnitelmassa kustannusarvioineen. 
Helsingin seudun ympäristöpalvelut -kuntayhtymällä ei ole muuta huomautettavaa osal-
listumis- ja arviointisuunnitelmasta. Yhteyshenkilönä toimii alueinsinööri Minna Jär-
venpää, p. 09 1561 3305. 

 
Vastine: 

- Ok.  
 
14. 8.1.2015 Museovirasto 
 
 Kannanotto: 

Vantaan kaupunki on lähettänyt Museovirastoon osallistumis- ja arviointisuunnitelman, 
joka koskee asemakaavan muutosta 002178 / 17 Martinlaaksossa (kortteli 17568, tont-
ti 1 ja LP –alue). Museovirasto on tutustunut suunnitelmaan arkeologisen kulttuuripe-
rinnön osalta ja toteaa siitä seuraavan. Kaavamuutosalueelta ei tunneta Museoviraston 
käytettävissä olevien tietojen perusteella muinaismuistolailla (295/1963) rauhoitettuja 
kiinteitä muinaisjäännöksiä. Tiedot perustuvat Vantaan kaupungin alueelta tehtyihin 
kiinteiden muinaisjäännösten perusinventointeihin vuosilta 2000 (esihistoriallisen ajan 
kohteet) ja 2005 (historiallisen ajan kohteet). Näin ollen Museovirastolla ei ole osallis-
tumis- ja arviointisuunnitelman huomautettavaa.  
Rakennetun kulttuuriympäristön ja maiseman osalta lausunnon asemakaavan muutok-
sesta antaa Museoviraston ja Vantaan kaupunginmuseon välisen yhteistyösopimuksen 
perusteella Vantaan kaupunginmuseo. 
Vastine: 

- Ok.  
 



15. 31.12.2014 Vantaan Energia 
 
 Kannanotto:  

Sähköverkko: Vantaan Energia Sähköverkot Oy:n keski- ja pienjännitemaakaapelit si-
jaitsevat karttaliitteiden 1 ja 2 mukaisesti. Vantaan Energia Sähköverkot Oy haluaa, et-
tä asemakaavan muutosehdotuksessa huomioidaan maakaapeleiden sijainti. Mikäli 
maakaapeleita pitää siirtää, niin siirtokustannuksien osalta toimitaan Vantaan kaupun-
gin ja Vantaan Energia Oy:n 20.7.1993 laaditun yhteistyösopimuksen mukaisesti. Lisä-
tietoja sähköverkkoon liittyvissä kysymyksissä antaa yleissuunnittelija Mikko Tella, 
puh. 050-5294363. 

 
Kaukolämpöverkko: Asemakaavan muutosalueella sijaitsee Vantaan Energia Oy:n kau-
kolämpösiirtolinja (DN500) liitteenä olevan piirustuksen mukaisesti (Liite 3). Vantaan 
Energia Oy haluaa, että asemakaavan muutosehdotuksessa huomioidaan siirtolinjan si-
jainti. Mikäli kaukolämpöputkia pitää siirtää, niin siirtokustannuksien osalta toimitaan 
Vantaan kaupungin ja Vantaan Energia Oy:n 20.7.1993 laaditun yhteistyösopimuksen 
mukaisesti. Lisätietoja kaukolämpöverkkoon liittyvissä kysymyksissä antaa yleissuun-
nittelija Tomi Virtanen, puh. 050-3502664. 
 
Vastine:  

- Vantaan Energian kanssa neuvotellaan erikseen sähköverkkoon ja kaukolämpöön liit-
tyvistä asioista.    
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